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Nyomtatott és online sajtó 
  

Zsigmond Barna Pál: Magyarország a nyelvi sokszínűséget értékként kezeli 
2025. június 25. – MTI, Demokrata, hirado.hu 

Három évtizeddel ezelőtt Magyarország világos üzenetet küldött Európának és a világnak: a 

nyelvi sokszínűséget nem egyszerűen eltűri, hanem értékként kezeli - jelentette ki Zsigmond 

Barna Pál, az Európai Uniós Ügyek Minisztériumának parlamenti államtitkára Strasbourgban 

szerdán. Zsigmond Barna Pál Magyarország Európa Tanács melletti Állandó Képviseletén 

mondott beszédet abból az alkalomból, hogy Magyarország 30 éve ratifikálta az Európa Tanács 

Regionális vagy Kisebbségi Nyelvek Európai Chartáját. Hangsúlyozta: három évtizeddel ezelőtt 

Magyarország világos üzenetet küldött Európának és a világnak: a nyelvi sokszínűséget nem 

tűrjük, hanem értékként kezeljük, a kisebbségi nyelvek nem akadályok, hanem kincsek, nem a 

múlt maradványai, hanem élő erőforrásai jövőnek. "Tiszteletet adunk azoknak a 

közösségeknek, amelyek generációról generációra megőrizték és továbbadták anyanyelvüket, 

legyenek németek, horvátok, szlovákok, románok, szerbek, romák, ruszinok vagy bármely más 

nemzetiség, amely hosszú ideje otthonra lelt Magyarországon" - fogalmazott. 

 

Parajd - Késést okoz a nyersanyagbeszerzés a Korond-patak elterelési 

munkálatainál 
2025. június 25. – MTI, Magyar Hírlap, infostart, maszol.ro, Székelyhon, transtelex.ro, 

telex.hu, index.hu 

A korábban elfogadott ütemtervhez képest késést okoz a nyersanyagbeszerzés a Korond-patak 

parajdi sóbánya fölötti szakaszának elterelési munkálatainál, a kivitelező nem tud elegendő 

betont szerezni - közölte Nicolae Soltuz, a bányát működtető Országos Sóipari Társaság 

(Salrom) beruházási igazgatója a Székelyhon beszámolója szerint. A helyszínen tartott szerdai 

sajtótájékoztatón Soltuz elmondta: a sóbányánál zajló sürgősségi munkálatok során probléma 

adódott az építőanyag-ellátásban, a kivitelező két napja nem tud elegendő betont beszerezni. 

A hiány késést eredményezett a korábban rögzített ütemtervhez képest - írta a székelyföldi 

hírportál. Nicolae Soltuz szerint felvették a kapcsolatot az összes környékbeli betonkeverő 

állomással, de egyelőre nincs megoldás. Közölte: a beszerzést nehezíti, hogy csak 50 

kilométeres körzetből vásárolhatnak, mert ha távolabbról szállítanák a betont, romlana a 

minősége. (…) Ladányi László-Zsolt, az RMDSZ udvarhelyszéki parlamenti képviselője a 

Maszol hírportálnak úgy nyilatkozott: az AUR és az SOS Románia által kezdeményezett 

vizsgálóbizottság "nagyon nagy kérdőjeleket vet fel a kezdeményezők valódi céljait illetően", és 

emlékeztetett, hogy jelenleg zajlik a vizsgálat a kormányzati szervek részéről, melynek meg kell 

várni az eredményét. 
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https://demokrata.hu/magyarorszag/magyarorszag-a-nyelvi-sokszinuseget-ertekkent-kezeli-1015862/
https://www.magyarhirlap.hu/hataron-tul/20250625-problema-adodott-az-epitoanyag-ellatasban
https://www.magyarhirlap.hu/hataron-tul/20250625-problema-adodott-az-epitoanyag-ellatasban
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Debrecen ad otthont az V. Nemzeti Összetartozás Labdarúgó Tornának 
2025. június 25. – MTI, Nemzeti Sport, Magyar Hírlap, Dehir.hu 

Pénteken és szombaton Debrecenben rendezik meg az V. Nemzeti Összetartozás Labdarúgó 

Tornát, melyen az Országgyűlés válogatottja is pályára lép. A "Buzánszky Jenő 100" emlékév 

keretében sorra kerülő idei megméretésen a Kövér László házelnök csapatkapitány vezette 

parlamenti csapat az elmúlt éveknek megfelelően Csángóföld, Délvidék, Felvidék, Kárpátalja 

és Székelyföld magyarságának vezetőiből, tisztségviselőiből álló együttesekkel találkozik majd. 

A csoportmérkőzéseket pénteken délelőtt rendezik meg a Debreceni Egyetem Böszörményi úti 

Campusán, amely szombaton reggel az ötödik helyért kiírt mérkőzésnek is otthont ad. A 

bronzmérkőzést és a döntőt azt követően a DEAC SportCampus Stadionban tartják. Magyar 

Zoltán, a Parlamenti válogatott szövetségi kapitánya, a torna igazgatója az MTI-nek elmondta, 

a csoportmérkőzéseken 2x25 perces találkozókat vívnak a felek, a szombati helyosztókon pedig 

2x35 percesek lesznek a meccsek. Hozzátette, eredetileg Csángóföldön rendezték volna az 

eseményt, de technikai okok miatt erre nem volt lehetőség, így Debrecen lett a házigazda. A 

Nemzeti Összetartozás Labdarúgó Torna ötlete az Országgyűlés és a székely közméltóságok 

válogatottjai közötti hagyományos labdarúgó-mérkőzésből, a Trianon 100. évfordulójára 

született. 

  
Elhunyt Kincses Előd marosvásárhelyi ügyvéd, közíró, az Iliescu-rezsim első 

politikai menekültje  
2025. június 25. – Krónika, maszol.ro, Székelyhon, Bihari Napló  

Életének 84. évében meghalt Kincses Előd jogász, közíró, a romániai rendszerváltás utáni 

időszak egyik legismertebb magyar közéleti alakja, az erdélyi magyar ügyek és érdekek kitartó 

képviselője, védője. Halálhíréről szerdán délután az RMDSZ Maros megyei szervezete 

tájékoztatott. „Mély megrendüléssel értesültünk arról, hogy elhunyt Kincses Előd, a 

marosvásárhelyi közélet jelentős személyisége. Kincses Elődnek fontos szerepe volt a diktatúra 

bukása után az új demokratikus rend kialakításában Marosvásárhelyen. Olyan helyzetekben is 

kiállt az igazság mellett, amikor ezért súlyos árat kellett fizetnie. Kiállása sokak számára adott 

példát, különösen a Maros megyei magyarság sorsfordító éveiben” – írták. „Peres ügyei, 

nyilvános fellépései és közéleti szerepvállalása nemcsak szakmai munkásságát jellemezték, 

hanem mélyen áthatotta azokat egy nemzeti elköteleződés. A Romániai Magyar Demokrata 

Szövetség Maros megyei szervezete nevében főhajtással búcsúzunk tőle. Elismeréssel 

gondolunk mindarra, amit a romániai magyar közösség jogaiért tett. Őszinte részvétünket 

fejezzük ki a gyászoló családnak” – zárul a szövetség tájékoztatója.  
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https://www.nemzetisport.hu/minden-mas-foci/2025/06/debrecenben-rendezik-meg-az-v-nemzeti-osszetartozas-labdarugo-tornat
https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/elhunyt-kincses-elod-marosvasarhelyi-ugyved-koziro-az-iliescu-rezsim-elso-politikai-menekultje
https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/elhunyt-kincses-elod-marosvasarhelyi-ugyved-koziro-az-iliescu-rezsim-elso-politikai-menekultje
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Újabb halasztás Soós Zoltán ügyében – egyelőre érvényben marad a DNA 

eltiltása 
2025. június 25. – maszol.ro, Székelyhon  

A Marosvásárhelyi Törvényszék szerdán ismét halasztott Soós Zoltán marosvásárhelyi 

polgármester keresetének ügyében, amelyben kérte a bíróságot, hogy nyilvánítsák semmissé 

az Országos Korrupcióellenes Ügyészség (DNA) döntését. Mint megírtuk, a DNA  június elején 

úgy határozott, hogy újabb hatvan napra eltiltja a városvezetőt feladatköreinek gyakorlásától, 

és mivel a bíróság szerdán sem hirdetett ítéletet, Soós Zoltán egyelőre nem térhet vissza a 

polgármesteri hivatalba. A második mandátumát töltő polgármester már június 14-én 

visszatérhetett volna hivatalába, amennyiben a DNA nem dönt az intézkedés újabb hatvan 

napra szóló meghosszabbításáról. A városvezető megfellebbezte a döntést, azonban a 

törvényszék június 10-ei ülésén halasztotta a döntést, de június 25-én sem hirdetett ítéletet. Az 

újabb tárgyalás időpontja június 26-a. A polgármester esetében áprilisban döntött úgy a 

bíróság, hogy helyt ad a korrupcióellenes ügyészség kérésének, és 60 napra eltiltja őt 

feladatköreinek  gyakorlásától. A DNA egy olyan kihágásra hivatkozott, amely egy 2024 

decemberi periratban szerepel, és amely kapcsán már végleges döntés született. 

 

Péter László: Parajd traumájából sokat tanulhat az erdélyi magyarság 
2025. június 25. – maszol.ro 

A parajdi sóbánya katasztrófája több, mint ipari baleset – hívja fel a figyelmet Péter László 

kolozsvári szociológus, aki kollektív traumaként, mély társadalmi krízisként értelmezi a 

fejleményeket. Internetes naplójában közölt írásában élesen rávilágít a közösségi dezintegráció 

és identitásvesztés veszélyére, és a felelősség kérdését újszerű megközelítésből veti fel. A 

Maszol portálnak adott interjúban arról beszélt, mi késztette írásra, milyen mintázatok 

sejlenek fel más, hasonló tragédiák kapcsán, és van-e visszaút a megrendült közösség számára. 

„Ebből nagyon sokat tudunk tanulni, és nagyon sokat tudunk veszíteni is” – mondja. "– 

Bizonyos mértékben a figyelem természetes volt mind magánéleti, mind pedig szakmai 

szempontból. Nagyon gyakran el szoktunk autózni a bánya bejárata előtt, és amikor az esemény 

bekövetkezett, akkor azonnal tudomást szereztem róla, és megrendítettek a történtek. Magyar 

közösség lakik a régióban, ahol ez a tragédia történt, és ennek a közösségnek a tagjaként nyilván 

engem is megdöbbentett. Ugyanakkor szociológusként társadalmi problémákkal foglalkozom, 

és van egy olyan rész az előadásomban, amiben a környezet krízisét, illetve ennek a 

társadalomra gyakorolt hatását tárgyaljuk, és hát nagyon szomorú, hogy egy konkrét, 

empirikus eset Erdélyben, Székelyföldön, hozzánk ilyen nagyon közel történt." – emelte ki 

Péter.  
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https://maszol.ro/belfold/Ujabb-halasztas-Soos-Zoltan-ugyeben-egyelore-ervenyben-marad-a-DNA-eltiltasa
https://maszol.ro/belfold/Ujabb-halasztas-Soos-Zoltan-ugyeben-egyelore-ervenyben-marad-a-DNA-eltiltasa
https://maszol.ro/belfold/Peter-Laszlo-Parajd-traumajabol-sokat-tanulhat-az-erdelyi-magyarsag
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Magyar Szövetség: Ismét büntetőpadra ültette a kormány az önkormányzatokat 

2025. június 25. – Ma7.sk, Felvidék.ma, Új Szó  

A szlovákiai önkormányzatok kettős csapda alatt sínylődnek: az évtizedes igazságtalan 

finanszírozási rendszer és az uniós források 50%-os befagyasztása egyaránt gúzsba köti a 

településeket, különösen a déli régiókat. A Magyar Szövetség és a Pro Civis mai 

sajtótájékoztatóján Őry Péter és Mészáros András nemcsak a finanszírozási rendszer reformját, 

hanem az uniós pénzek lehívásának felgyorsítását és a kisebbségi nyelvhasználat 

finanszírozásának hiányosságait is sürgette. A Magyar Szövetség és a Pro Civis polgári társulás 

évek óta küzdött a szlovákiai települési önkormányzatok finanszírozási rendszerének 

igazságtalanságai ellen. A rendszer két fő problémája a magassági és nagyságrendi szorzók 

voltak, amelyek aránytalanul hátrányos helyzetbe hozták az alacsonyabban fekvő és kisebb 

lakosságú településeket. A 300 méter tengerszint feletti magasságban fekvő települések (kb. 

1300) több forrást kaptak, míg az 1700 alacsonyabban fekvő település – például Érsekújvár 

(évi 519 ezer euró veszteség), Tőketerebes (340 ezer euró) vagy Losonc (205 ezer euró) – 

jelentős bevételtől esett el. Az 50 ezer lakos feletti városok (9 település) szintén aránytalanul 

nagyobb összegeket kaptak, például Nagytapolcsány évi 600 ezer eurót veszített. Ezek a 

juttatások a többi település adójából származtak, antiszolidárissá téve a rendszert 

 

Gubík: Tartom, hogy a partnereinket aszerint választjuk, kikkel tudunk a 

legtöbbet tenni a magyar közösségért 
2025. június 25. – Ma7.sk  

Gubík Lászlót, a Magyar Szövetség országos elnökét a párt keddi elnökségi ülése után 

kérdeztük a friss közvélemény-kutatások eredményeiről, illetőleg aktuális témákról, az oktatási 

törvény módosításáról és a védelmi kiadások tervezett emeléséről. “A Magyar Szövetség tartja 

az eddigi testállását” - reagált a pártelnök az aktuális közvélemény-kutatásokra. Gubík 

hozzátette, “a blokkosodó szlovák politikában a patthelyzetet csak új parlamenti szereplők 

megjelenésével lehet feloldani. Az egyik ilyen potenciális játékos a Magyar Szövetség”. A 

pártelnök aláhúzta, “mi erre a szerepre készen állunk magyar pártként és olyan politikai 

erőként is, amelynek ambíciója a tisztességes, korrekt politizálás garantálása a szlovákiai 

közéletben”. Gubík leszögezte, az új szereplők, így a Magyar Szövetség megjelenése a 

parlamenti politizálásban emiatt nemcsak a magyar közösségnek áll érdekében, jót tenne a 

teljes szlovákiai politikai térnek és közegnek is”. A pártelnök hozzátette, “a parlamenti 

képviselet lehetőséget adna arra, hogy a Magyar Szövetség 13 pontjából a lehető legtöbbet meg 

tudjuk valósítani”. 
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https://ma7.sk/aktualis/magyar-szovetseg-ismet-buntetopadra-ultette-a-kormany-az-onkormanyzatokat-videokkal
https://ma7.sk/aktualis/gubik-tartom-hogy-a-partnereinket-aszerint-valasztjuk-kikkel-tudunk-a-legtobbet-tenni-a
https://ma7.sk/aktualis/gubik-tartom-hogy-a-partnereinket-aszerint-valasztjuk-kikkel-tudunk-a-legtobbet-tenni-a
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Az első gútai Felvidéki Ősök Útján 
2025. június 25. – Felvidék.ma 

A Vízimalom Múzeumnál került megrendezésre az a nagyszabású gútai hagyományőrző 

ünnepség, melyet Potápi Árpád János emlékére ajánlott fel a szervező Gúta Öröksége – gútai 

hagyományőrző polgári társulás. A látogatók a különböző programok kíséretében betekintést 

nyerhettek a honfoglaló őseink nomád életstílusú világába. Aki átkelt Európa leghosszabb 

fedett fahídján, majd végigsétált az erdei sétányon a halastó mellett, az részese lehetett egy 

három napos időutazásnak és az őseink útját járhatta. (…) A Vízimalomnál megemlékeztek a 

tavaly tragikusan elhunyt Potápi Árpád Jánosról is. A megemlékező beszédet Csibi Krisztina 

magyar országgyűlési képviselő és a gútai Vermes István Koppány mondták el. A Potápi Árpád 

János Alapítvány képviselőjeként Potápi Katalin Zsuzsanna is tiszteletét tette az Ősök Útján, 

illetve a Nyitra Megyei Önkormányzat alelnöke, Csenger Tibor is jelen volt. Ünnepi beszédek 

is elhangoztak Bíró András Zsolttól, a Magyar-Turán Alapítvány elnökétől, Halász Bélától, 

Gúta város polgármesterétől, Gubík Lászlótól, a Magyar Szövetség elnökétől és dr. Samu 

Istvántól, a helyi kulturális bizottság elnökétől. 

                   
Templombúcsú Topolyán 
2025, június 25. – Magyar Szó 

A topolyai templombúcsú alkalmából a Jézus Szíve-templomban ma 18 órakor kezdődik a 

szentmise, csütörtökön 15 órakor szentségimádásra, 18 órakor pedig szentmisére várják a 

híveket. Június 27-én, pénteken, Jézus Szentséges Szívének napján, a hagyományoknak 

megfelelően 11 órakor kezdődik a nővérek kápolnájában a búcsúi szentmise, majd 18 órakor a 

kistemplomban celebrálják a búcsúi nagymisét. A Sarlós Boldogasszony-templom búcsúját 

június 29-én, vasárnap és július 2-án, szerdán tartják. Vasárnap a 18 órakor kezdődő szentmise 

után 22 óráig szentségimádáson vehetnek részt a hívek. Július 1-jén, kedden, a 18 órai 

vecsernyét követően a Melódia Kamarazenekar ad koncertet a nagytemplom kertjében. Sarlós 

Boldogasszony ünnepén, július 2-án, szerdán 18 órakor kezdődő ünnepi nagymisét és 

körmenetet ft. Utasi Jenő aranymisés vezeti. 

 

Egyházban élünk, Krisztus a reményünk 
2025. június 25. – Pannon RTV 

Ezzel a mottóval nyolcadszor szervezte meg nyári hittan táborát a Nagybecskereki 

Egyházmegye. A Szajánban megtartott eseményen 112 alsó osztályos hittanos és húsz segítő 

vett részt. Hétfő óta gyerekzsivajtól hangos a szajáni Szent István Római Katolikus Plébánia. A 

gyerekek több mint fele már többedik alkalommal vett részt a hittantáborban.   Varga Ernő, 

hitoktató, Nagybecskerek: „Nagyon szeretnek jelentkezni a táborba, főleg azért, mert itt lehet 

sátorban is és házban is aludni. Főleg a sátort választják.” A tábort az idén is nagy lelkesedéssel 

vezeti Elias Ohoiledwarin verbita szerzetes, muzslyai plébános.  
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https://felvidek.ma/2025/06/25/az-elso-gutai-felvideki-osok-utjan/
https://www.magyarszo.rs/vajdasag/topolya/a.334757/Templombucsu-Topolyan
https://pannonrtv.com/rovatok/tarsadalom/egyhazban-elunk-krisztus-remenyunk
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Online követhetőek lesznek a zentai KKT ülései 
2025. június 25. – Pannon RTV 

Június 30-án tartja soron következő ülését a zentai Községi Képviselő-testület. A képviselők 

összesen harmincnégy napirendi pontot vitatnak majd meg. Az ülésen több személyi kérdésről 

döntenek, valamint számos közvállalat és intézmény 2024-es zárszámadásáról is szó lesz. 

Veselin Petrović, a testület elnöke elmondta, hogy az ügyrend feltételeinek betartása mellett 

minden polgár részt vehet az ülésen. A hétfőn esedékes KKT ülés emellett online is követhető, 

várhatóan az önkormányzat Facebook- és hivatalos weboldalán is közzé fogják tenni azt a 

linket, amelyen keresztül megtekinthető lesz az élő közvetítés. 

 

Fekete J. József új kötetét mutatták be Zomborban 
2025. június 25. – Pannon RTV 

Június 24- én a Magyar Polgári Kaszinóban mutatták be Mihályi Czobor (Fekete J. József) 

Angyalok szégyenkönnyei című könyvét, amely a zEtna Kiadó gondozásában jelent meg. A 

jelenlévőket Szlákó József, a Kaszinó elnöke köszöntötte. A szerzővel az új prózakötet felett 

Móger Tímea, Beszédes István és Döme Szabolcs beszélgetett. A bemutatót követően Fekete J. 

József, avagy Mihályi Czobor dedikálta köteteit. Az irodalmi esten fellépett a Magyar Polgári 

Kaszinó dalárdája.  

                         
Ülésezett a Beregszászi Kistérségi Tanács 
2025. június 25. – karpat.in.ua 

Lezajlott a Beregszászi Városi Tanács 50. ülés szakaszának soros ülése, amin a képviselők 128 

napirendi pontot tárgyaltak meg, illetve fogadtak el. Többek között módosították a 2025-ös 

évre vonatkozó helyi költségvetést, valamint számos fontos döntést hoztak a földkérdésekben, 

továbbá a városrendezés, az oktatás, a településfejlesztés, a kommunális gazdálkodás és a 

szociálpolitika területén. 

 

Eltemették Pászka Zoltánt 
2025. június 25. – Kárpátalja.ma 

Utolsó útjára kísérték Pászka Zoltán védőt június 25-én – közölte Babják Zoltán, Beregszász 

polgármestere a Facebookon. Pászka Zoltán a beregszászi járási Tiszacsomán született 1988. 

október 29-én. Az orosz-ukrán háborúban az Ukrán Fegyveres Erők oldalán harcolt 

mesterlövészként. A védő idén június 14-én esett el. 

 

Háború: újabb evakuációs vonat futott be Kárpátaljára 
2025. június 25. – Kárpátalja.ma 

Újabb evakuációs vonat érkezett Kárpátaljára június 25-én – adta hírül a Kárpátaljai Megyei 

Katonai Adminisztráció. A közlemény szerint a munkácsi vasútállomásra Donyeck és Dnyipro 
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megyéből érkeztek a harci övezetből menekülő családok, köztük 13 gyermek és 7 felnőtt. A 

családokat ideiglenesen Beregszászban szállásolták el.  

 

Elballagtak a Frangepán-óvodások Beregszászban 
2025. június 25. – Kárpátalja.ma 

Ballagási ünnepséget szerveztek a Perényiné Frangepán Katalin Gimnázium Beregszászi 

Bázisóvodájában június 24-én. Újabb kibocsátó rendezvényt tartottak a P. Frangepán Katalin 

Gimnázium beregszászi falain belül. 2025-ben 22 végzős óvodás intett búcsút az 

intézménynek, és ősztől már az iskolában folytatják élményeik, tudásuk gyarapítását. 

Sztankovics Szilvia, a bázisóvoda vezetője felidézte a Bogyó és Babóca csoport 22 tagjának első 

lépéseit az óvodába, az intézményben töltött évek élményeit, kiemelve azokat a készségeket, 

amelyeket a gyerekek elsajátítottak, fejlesztettek. A kisbogyók immár a megfelelő tudás 

birtokában vághatnak neki az iskolás éveknek – hangsúlyozta a vezetőnő, majd sok sikert 

kívánt a jövőben minden végzősnek. Az egyházak képviseletében Marosi István, az Ortutay 

Elemér Görögkatolikus Szakkollégium vezetője és Cserniga Gyula, a beregszászi református 

gyülekezet lelkipásztora kérte Isten áldását a végzős óvodások jövőjére. 

 

Ünnepélyes keretek között vették át az érettségi bizonyítványt a Kossuth-líceum 

végzősei 
2025. június 25. – KISZó 

A Beregszászi Kossuth Lajos Líceum idei végzőseinek bizonyítványosztó ünnepségét a II. 

Rákóczi Ferenc Kárpátaljai Magyar Főiskola átriumában tartották. Zseltvay-Vezsdel Emese 

igazgató ünnepi beszédében kiemelte, nehézségekkel teli időszak áll mind a diákok, mind a 

pedagógusok mögött, de a mai nap is elérkezett, amikor a 11-esek befejezték az iskolát, túl 

vannak a vizsgákon. – A mai naptól már nem vagytok Kossuthos-diákok, középiskolások, 

megkezditek fiatal felnőtt életeteket. Ezentúl mindenhez másképp kell hozzáállnotok, nagyobb 

felelősség nehezedik a vállatokra, másképp kell megfelelnetek, kinek a felsőoktatás színterén, 

kinek a munkahelyen – fejtette ki az igazgató, majd arra kérte a búcsúzókat, méltón őrizzék és 

vigyék tovább a tanintézmény jó hírnevét. Gyebnár István, a beregszászi konzulátus ideiglenes 

ügyvivője nagy hírű oktatási intézménynek nevezte a Kossuth Líceumot, amely fontos szerepet 

játszik abban, hogy utat nyisson a kárpátaljai fiatalok előtt a felsőoktatási intézmények felé. De 

megteremtse annak lehetőségét is, hogy a végzettek a munka világában is megtalálják a 

helyüket. 

 

Verbőcre, Salánkra és Beregdédába is jutott a magyarországi BEAC adományából 
2025. június 25. – karpataljalap.net 

Sporteszközöket kapott három kárpátaljai iskola egy magyarországi jótékonysági program 

keretében. Anyaországi fiatalok a Budapesti Egyetemi Atlétikai Klub (BEAC) képviseletében 

személyesen hozták el az adományokat Verbőcre, Salánkra és Beregdédába. A Kárpát-

medencei Egyetemek Kupájához kapcsolódó kezdeményezés célja a közösségépítés és a fiatalok 

sportolási lehetőségeinek támogatása. 
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Államtanácsi látogatás a Muravidéken 
2025. június 24. – Népújság 

A Szlovén Államtanács küldöttsége Marko Lotrič elnök vezetésével június 18–19-én 

munkalátogatást tett a Slovenske gorice térségben, valamint a Muravidéken. A küldöttség 

tagjai – David Klobasa és Jasmina Opec Vörös államtanácstagok, illetve Monika Kirbiš Rojs, 

az Államtanács főtitkára – a látogatás során a térség gazdasági és intézményi életébe is 

betekintést nyertek. A kétnapos látogatás során a küldöttség kiemelt figyelmet fordított a helyi 

gazdaság működésére, lehetőségeire és kihívásaira. A látogatás második napján a delegáció a 

Muravidéken több helyszínre is ellátogatott: a maráci Terme Vivat gyógyfürdőbe, a lendvai Virs 

és Varis vállalatokba, valamint Dobronakon az Ocean Orchidsba. Lapunk az utóbbi helyszínen 

volt jelen. A vállalat képviseletében Ferenčak Roman ügyvezető igazgató és Jevšnik Tomaž 

szakmai vezető fogadta a vendégeket, és részletes bemutatást tartottak az orchideák üvegházas 

termesztésről. 

 

Új megbízott igazgató a Nemzetiségi Hivatal élén 
2025. június 24. – Népújság 

A kormány június 19-én Danica Polak Grudent nevezte ki a Nemzetiségi Hivatal megbízott 

igazgatójának. Az új megbízott igazgató július 1-jével lép hivatalba, mandátuma az új igazgató 

kinevezéséig tart, de legfeljebb 6 hónapig, vagyis december 31-ig. A kormányhivatal 

igazgatójának kinevezése még folyamatban van, a tavaly december 31-én lezárult pályázatra 

hat jelölt jelentkezett. Danica Polak Gruden több mint két évtizedes tapasztalattal rendelkezik 

a különböző állami szervekben, ahol munkája során a nemzeti közösségekkel, a kisebbségi 

jogalkotással, oktatással, kultúrával, az emberi jogok területével foglalkozott tartalmi 

szempontból, közli a kormánytájékoztató. Vezetési tapasztalatokkal is rendelkezik, ismeri a 

törvényhozási eljárást, a közintézetek, az állami közigazgatás működését, nem utolsó sorban 

érti a kisebbségi jogvédelmet. Danica Polak Gruden jelenleg az oktatási tárca európai ügyi és 

nemzetközi együttműködési hivatalának vezetője. A legutóbbi parlamenti választáson a 

Svoboda jelöltje volt. 

 

Sali MNÖK: a gyakorlatban is valósuljon meg a kétnyelvűség! 
2025. június 24. – Népújság 

A Sal Községi Magyar Nemezti Önkormányzati Közösség Tanácsa június 18-i ülésén elfogadta 

a 2025-ös költségvetés második olvasatát, az aratási rendezvény programját és megvitatta a 

kétnyelvűvég megvalósulását a községben. Orban Dušan tanácselnök felvázolta, hogy az év 

folyamán minden bizonnyal szükség lesz a költségvetés módosítására. A melléképület teljes 

befejezéséhez pluszforrásra lesz szükség, és a jubileumi, 10. aratási fesztivál megvalósításánál 

is magasabb költségekkel kell számolniuk. Mivel egyelőre nincsenek konkrét számadatok, így 

a tanács a költségvetést abban a formában fogadta el, ahogy első olvasatban volt – eszerint az 
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önkormányzat idén összesen 148.000 eurós bevételből gazdálkodik. Az ülésen megvitatták az 

idei aratási fesztivál teljes programját. Idén is gazdag kultúrműsorral, színes gasztronómiai 

kínálattal készülnek, és természetesen a hagyományos aratási szokások bemutatása sem marad 

el. 

 

Hajós Ferenc köszöntése 90. születésnapján 
2025. június 24. – Népújság 

Hajós Ferenc nyugalmazott jogász, bíró, nemzetiségi politikus, kisebbségvédelmi szakértő, 

Szlovénia első magyarországi nagykövete június 17-én töltötte be 90. életévét. Magas jubileuma 

alkalmából június 18-án a lendvai Bánffy Központban köszöntötték fel a nemzetiségi 

intézmények képviselői, barátai, volt munkatársai. Hajós Ferenc az egyik legtekintélyesebb, 

nemesi ranggal bíró alsólendvai polgári családból származik, amelyben a jogászvégzettség 

hagyománynak tekinthető, hiszen a nagyapjától a lányáig minden generációban voltak/vannak 

Justitia követői. Családi hagyomány a közéleti szerepvállalás is, hiszen a nagyapa, Kakasdi 

Hajós Mihály a polgárosodás korának szellemi atyja és harcosa volt, többek közt az Alsólendvai 

Önkéntes Tűzoltóegylet alapítója 1873-ban, ott volt a Nafta futballklub alapítói között, 

édesapja ügyvéd és országgyűlési képviselő volt a magyar Parlamentben.

 

Elektronikus sajtó 
 

 

Határok nélkül 
2025. június 25. – Kossuth Rádió 

 

Mindenekelőtt arról szólunk, hogy Marosvásárhelyen elhunyt Kincses Előd erdélyi magyar 

jogász, közíró, emberjogi harcos - tudatta szerdán, közösségi oldalán a Romániai Magyar 

Demokrata Szövetség (RMDSZ) Maros megyei szervezete.  Mint közölték, Kincses Elődnek 

fontos szerepe volt a diktatúra bukása után az új demokratikus rend kialakításában 

Marosvásárhelyen. "Olyan helyzetekben is kiállt az igazság mellett, amikor ezért súlyos árat 

kellett fizetnie. Kiállása sokak számára adott példát. Kincses Előd 83 évet élt.  

 

Megalakult és már az esküt is letette az új román kormány. A Szociáldemokrata Párt, a Nemzeti 

Liberális Párt, a Mentsétek Meg Romániát Szövetség és a Romániai Magyar Demokrata 

Szövetség alkotta kabinet egyik legfontosabb vállalása a súlyos költségvetési hiány csökkentése. 

Mindezt leépítésekkel, a külön nyugdíjak reformjával, adóemelésekkel és az állami 

intézmények átszervezésével érnék el. Az elmúlt félévben a pénzügyminisztériumot az RMDSZ-

es Tánczos Barna vezette. Az új kormányban miniszterelnök-helyettesként dolgozik tovább. 
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Dunaszerdahely készül a Felvidéki Vágtára. A sikeres lovas verseny, amely egyfajta családi nap 

is, rengeteg programmal, a Nemzeti Vágta előfutama, ahol a lovasok településük színeiben 

versenyeznek. A Felvidékről három lovas juthat el a szilvásváradi döntőbe. A vágta 

előkészületeiről tartott sajtóértekezletről Haják Szabó Mária számol be. 

 

Több mint egy évtizede indult a temesvári Bartók Béla Líceumban a Szakma a batyuban 

program. Ebben olyan 11. osztályos diákok vehetnek részt, akik az érettségi mellé egy szakma 

alapjait is szeretnék elsajátítani, Temes megyében ugyanis nincs magyar nyelvű szakképzés. A 

diákok akár nyári munkában, akár később, a főállásukban kamatoztathatják az itt megszerzett 

tudást. Arra is van példa, hogy egyetemi tanulmányaik alapjául szolgált a szakmai tapasztalat. 

Idén az áltagosnál is népszerűbb volt a program. A diákoknak csaknem a fele jelentkezett, igaz, 

nem mindenkinek sikerült érdeklődésének megfelelő képzést találni.  

 

A Beregszászi Járási Máltai Szeretetszolgálat idén is életkezdő bőröndöket adott át a 

Beregszászi Kistérség oktatási intézményeiben a legjobban teljesítő fiataloknak. A bőröndben 

olyan eszközök találhatók, amelyek az egyetemi élet megkezdéséhez szükségesek: vésztöltő, 

külső adathordozó, hősugárzó, termosz, asztali lámpa, ágynemű, edények és még sok minden 

más is. 

 

Kassán tanévzáró ovifoci edzést, illetve ügyességi versenyeket rendeztek az önkormányzati 

magyar óvoda udvarán. A többségi magyar tulajdonban lévő FC Kassa futball klub általános 

mozgásfejlesztési programja a legkisebbeket is megszólítja. Ovifoci néven két éve indították el 

programjukat a Kelet-szlovákiai nagyváros öt szlovák és három magyar óvodájában. 

 

Népzene, gyerekfoglalkozások, gasztronómiai ínyencségek és jó beszélgetések várták azokat, 

akik a hétvégén a firigyházi Ricze Emlékház udvarába látogattak. Ott tartották ugyanis az 

UDVARfesztivált, amelyet a Törökkanizsáért Egyesület negyedik alkalommal szervezett meg. 


